
JEGYZŐKÖNYV 
az Optimist Osztályszövetség  

elnökségi üléséről 
 

Szám: 09/2019 
 

 
Időpont: 2019. November 12., 12.00 óra 
Helyszín: Clarity Székház, Budapest 
 
Megjelentek:  Lackó Péter, elnök 
  Dénes Gábor, elnökségi tag 
  Rutai Andrea, elnökségi tag 
  Siklósi Máté, elnökségi tag 
  Héder Barna, elnökségi tag 
 
Az elnökség minden tagja megjelent az ülésen, így az elnökség határozatképes. 
Levezető elnök: Lackó Péter 
A jegyzőkönyv vezető: Rutai Andrea  
 
Lackó Péter levezető elnök köszönt mindenkit, megnyitja az ülést és megállapítja, hogy 
az elnökségi ülésen megjelent 5 elnökségi tag, így az ülés határozatképes. 
A levezető elnök felkéri Rutai Andreát a jegyzőkönyv vezetésére. Az érintett a 
felkérést elfogadja, a jelen lévő elnökségi tagok pedig megszavazzák a felkérést. 
 
Az elnök az előzetesen kiküldött napirendet ismertette szóban a tagokkal. 
Megkérdezte, hogy kíván-e valaki újabb napirendi pontot felvenni, amennyiben nem, 
akkor kérte a napirend elfogadását. 
Az osztályszövetség elnöksége egyhangúlag (Igen: 5 Nem: 0 Tartózkodott: 0) 
elfogadta az előzetesen kiküldött napirendi javaslatot. 
 
Napirendi pontok: 
 
Tervezett napirendi pontok: 

1. Portoroz-i edzőtábor értékelése 

2. Szülői tájékoztató értékelése 

3. 2019 évi optimist versenyek értékelése 

4. 2020 évi versenynaptár 

5. 2020 évi válogató rendszer 

6. Pénzügyi beszámoló 

7. Ifjúsági hajóosztály stratégia készítési folyamat és OP osztály 
közreműködésének egyeztetése 

8. Nádas Cup aktuális kérdések egyeztetése 

9. Osztályszövetségi kommunikáció fejlesztése 

10. Elnökségi munkaterv kialakítása 
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1. számú napirendi ponthoz: Portoroz-i edzőtábor értékelése 

 

• Giba készítette összefoglalót mindenki olvasta, 1.sz. mellékletként a 
jegyzőkönyvhöz csatolva. Jó volt, hogy együtt volt az optimist csapat, de 
sajnálatos, hogy a mezőny első része nem jött el erre az edzőtáborra. 

• Vezető edző pályázat működik, érdemes jövőre is hasonló rendszerben 
meghirdetni. 

• Animátorok jól működtek, viszonylag alacsony költséggel (csak szállásukat 
fizette az OPOSZ). Esténként színvonalas elfoglaltságot biztosítottak a 
gyerekeknek, akik így végig felnőtt felügyelet alatt voltak. Erre nagy igény volt a 
korábbi évek tapasztalatai alapján. 

• Elszámolást Rutai Andrea összegezte, 2.sz. mellékletként csatolva. 

• Szél hiánya sajnos gond volt: időpont jónak tűnik, kérdés, hogy van-e más hely, 
ahol lehetne őszi szünetben edzőtábort tartani. Felvetődött az is, hogy mire 
nagyobb az igény, balatoni vagy külföldi edzőtáborra? Muszáj-e külföldre vinni 
az edzőtábort? Elnökség az Edzői fórumot kéri a kérdés megvitatására és 
szakmai javaslattételre. 

• Mezőny szempontjából további kérdés, hogy mindenki jön, vagy nem, limitálva 
legyen a létszám, vagy nem, hívjunk-e külföldi sztár edzőt? 

• Dénes Gábor: mi legyen az edzőtábor célja, edzőképzés vagy gyerekek 
motiválása, fejlődése. Edzők is tudtak csapatépíteni, ez volt a fő előnye az 
edzőtábornak. Héder B: gyerekek szemponjából nagyon pozitív volt a 
visszajelzés, szuper csapatépítésnek tartják. 

• Dénes Gábor: tavaly előtt Vagelis volt a meghívott edző, nagyon jó volt 
szakmailag, edzők élvezték, viszont akkor kicsit túl sok gyerek volt edzőképzés 
szempontjából. Lackó Péter: vízen nem volt gond a sok gyerek, parton volt csak 
nehezebb az elméleti képzés, animátorokkal megoldható, hogy a parti képzést 
csoportokra bontjuk. Edzői fórumtól erre is várja az Elnökség a javaslatot. 

• Konklúzió: Szándékozunk jövőre is osztályszövetségi edzőtábort tartani a 
sikerre való tekintettel, az edzői fórumon kell egyeztetni, hol, kiknek.  

 

2. számú napirendi ponthoz: Szülői tájékoztató értékelése 

• Lackó Péter összegezte: öt fő téma köré csoportosultak a szülői észrevételek,  
o Nemzetközi versenyzés szerepe 
o Válogató rendszer 
o Válogatott rendszer és ennek a hiánya, 
o Horizontális együttműködések, edzőtáborok, A,  B, C csapatok 
o Nádas Kupa szerepe, helye 

• Az edzők szerepe meghatározó, lévén a versenyek és az együttműködések 
tekintetében ők vannak döntési helyzetben, így a velük való kommunikáció és a 
közös tervezés kiemelten fontos. 

• Siklósi Máté: javasolja, hogy az edzőknek bizottsági funkciója lenne, hasonlóan 
az MVSZ egyéb bizottságaihoz (pl. Versenysport bizottság). 2020 év elején el 
kell kezdeni egyeztetni a terveket, edzői fórum véleménye lenne döntő az 
osztályszövetségi döntéseknél. 

• Válogatott kérdése: legyen-e 20 fős keret, ami a klubokat segítené, főleg azokat, 
ahol nincs egy egész csapatnyi „A” keret. Kialakítandó, hogy mikor van a 
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válogatott együttműködésnek ideje, kik a válogatott edzők.  
Dénes Gábor: EB,VB felkészülés elveszi az időt a klub munkán belül (22 napot 
jelentett csak neki idén), így kérdés, hogy 1-20-nak felajánlunk téli válogatott 
programot (4-5 edző rotációjával) További fontos kérdés, hogy adunk-e 
kötelezettséget a válogatott státusszal? 
Ebben edzők véleménye fontos, így a januári edzői fórumon ez a témát is 
napirendre kell tűzni. 

 

3. számú napirendi ponthoz: 2019 évi optimist versenyek értékelése 

• Rutai Andrea ismertette az idei (2019-es) ranglista értékelő kérdőív 
eredményeit: versenyenként 8-30 fő töltötte ki, nem reprezentatív a minta, de 
irányaiban ad támpontot a versenyrendezésekkel kapcsolatban.  

o legmagasabb a 10-ből 9 feletti átlagot kapott a kerekedi OB rendezése és 
a BYC Kupa,  

o 8 és 9 pont közti átlagpontot kapott a Majthényi, a Fűzfő ADA Bau Kupa , 
a BYC 1912 és a Dechatlon Kupa (itt volt a legkevesebb kitöltő),  

o 6,6 pontot kapott a Csoki Kupa. 

 

4. számú napirendi ponthoz: 2020 évi versenynaptár 

• Versenynaptárban a Dechatlon Kupa kivételével minden Optimist verseny fel 
van már töltve. Ha Dechatlon Kupát a Fertő-tavi Vitorlás Szövetségnek sikerül 
megrendeznie, (amire nagy az elszántság, de a helyszín még intézés alatt), 
akkor egyel több ranglistánk lesz a Viharban. Amíg a fertői kérdés nem 
tisztázódik, addig nem tudunk ez ügyben dönteni, így a döntést a decemberi 
ülésre toljuk tovább. 

• Átlagpontszám problémája: az Elnökség tárgyalta Szalontay Bence felvetését, 
miszerint idén volt olyan verseny, ahol az első helyezettjénél jobb pontszámot 
kapott – Versenyrendelkezésekben lefektetett szabály alapján – az átlagpontot 
kapó versenyző. Ezt felül kell vizsgálni az idei tapasztalatok alapján, illetve az 
edzők véleményét is kikérve. 

 

5. számú napirendi ponthoz: 2020 évi válogató rendszer 

• A Garda- tavi tavaszi válogató verseny időpontja és helyszíne még nincs 
eldöntve, azaz a Garda meeting legyen, ami a tavaszi szünetben van, vagy az azt 
követően ugyanott rendezendő új verseny. Erre Török Péter kapott meghívást 
még a nyáron. 

• Elnökségi tagok a Garda- meetinget támogatják, mivel így az iskolából kevesebb 
hiányzással lehet részt venni rajta. Török Pétert nem értük el telefonon, hogy 
van-e fejlemény ez ügyben, így a decemberi ülésen döntünk, hogy melyik lesz a 
válogató. 

 

6. számú napirendi ponthoz: Pénzügyi beszámoló 

• Az Elnökség a portorozi edzőtábor költségeinek ismeretében áttekintették az 
Osztályszövetség pénzügyi számait, amit Lackó Péter egyeztet az  MVSZ 
Titkárságával. 
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7. számú napirendi ponthoz: Ifjúsági hajóosztály stratégia készítési folyamat és OP 
osztály közreműködésének egyeztetése 

• Lackó Péter tájékoztatta az Elnökséget, hogy az MVSZ részéről egy ifjúsági 
hajóosztály stratégia készül, amelynek egyeztetésére 2019.11.13-án kerül sor 
Balatonfüreden a BYC-ben. 

 

8. számú napirendi ponthoz: Nádas Cup aktuális kérdések egyeztetése 

• A Nádas Kupa versenysorozat Optimist versenyeket is tartalmaz, ezért az 
OPOSZ érintett abban, hogy a Nádas versenyek miként illeszkednek bele az 
Optimist rendszerbe. 

• Az Elnökség egyetértett abban, hogy az Optimist Osztályszövetségnek írásos 
formában kell egy véleményt, álláspontot közzé tennie mind az MVSZ, mind a 
Nádas Kupa szervezői felé, illetve a Klubok és az edzők felé a Nádas Kupák 
helyéről, szerepéről az Optimistes versenyrendszerben. 

• Rutai Andrea írt egy kiinduló álláspontot, amit az elnökségi tagok 
véleményeznek, véglegesítenek. 

 

9. számú napirendi ponthoz: Osztályszövetségi kommunikáció fejlesztése 

• Héder Barna: direkt e-mailek a tagság felé nagyon hasznosak lennének. Kérdés, 
hogy jogilag használhatjuk-e a viharban megadott e-mail címeket?  
Ez ügyben Lackó Péter egyeztet az MVSZ-szel. 

 

10. számú napirendi ponthoz: Elnökségi munkaterv kialakítása 

• Edzői fórum összehívása január közepére, kérdések és témák előkészítése és 
kiküldése. 

• Dechatlon Kupa megtartásának függvényében decemberi elnökségi ülésen 
döntés a 2020-as ranglista versenyekről. 

• A koperi válogató verseny időpontját Lackó Péter egyezteti a rendezőkkel. Még 
nincs megadva, de nekünk fontos lenne, a Gardai válogató versennyel ne 
csússzon össze. 

• Nádas Kupa ügyben OPOSZ állásponthoz minden elnökségi tag hozzáteszi a 
javaslatát. 

• Következő ülés: december 10-én 12 órakor, helyszín még egyeztetés alatt. 

 
Az elnök megkérdezte az Elnökség jelenlévő tagjait, hogy a napirendi pontokon túl 
van-e érdemi hozzászólásuk, felvetésük. Ennek hiányában az ülést berekesztette. 
 
 
Budapest, 2019. november 12. 
 
 

k.m.f. 
 
 
.............................................        ......................................... 

elnök      jkv. vezető 


